
 

 

Folketingets Europaudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD) stillet den 5. december 2022.  

Spørgsmål nr. 3: 

”Med henvisning til ministerens besvarelse af KOM (2022) 0144 - spørgsmål 1, bedes 

ministeren give en opdatering på, hvor langt man er kommet i afklaring af problemstil-

lingen, samt hvordan forhandlingerne om byggevareforordningens artikel 18 skrider 

frem, herunder hvilke juridiske dokumenter og eventuelle kompromisforslag, som man 

er blevet præsenteret for. 

Ministeren bedes endvidere redegøre for, hvilken position Danmark har indtaget, og 

om eller hvordan regeringen påvirker forhandlingerne i Rådet med henblik på at sikre, 

at miljømærker som Svanemærket også fremover kan anvendes på byggematerialer.” 

Svar: 

Jeg er blevet oplyst af Bolig- og Planstyrelsen, der hidtil har forestået forhandlingerne 

fra dansk side, at det fortsat er uafklaret, hvorledes artikel 18 tænkes anvendt, samt at 

der har været en del opmærksomhed på artiklen i arbejdsgruppen.  

Formandskabet har præsenteret arbejdsgruppen for et revideret udkast, hvor også an-

den reference til mærker under forbuddet er omfattet. Flere medlemsstater udtalte sig 

kritisk om artiklen. 

Hertil kan jeg supplerende oplyse, at der endnu ikke er fastlagt en dansk position. Sa-

gen forventes forelagt for Folketingets Europaudvalg med henblik på indhentelse af et 

dansk forhandlingsmandat. 

 

Med venlig hilsen 

Pernille Rosenkrantz-Theil 
Social- og boligminister 
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